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Maar u als adoptievriend bent ons beste 
visitekaartje. Zoals u zelf weet is het ontzettend leuk 
om een adoptiekoe te hebben en haar leven te 
volgen. We hopen dat u dit deelt met uw familie, 
vrienden en kennissen. 
 
Veel leesplezier met deze Koevoet gewenst! 
 
Namens het bestuur, Olga Schmidt 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Voor u ligt de nieuwe Koevoet, de eerste van 2012. 
Eind vorig jaar lieten we u snuffelen aan het 
ontwerp voor de mogelijke nieuwe website. 
Inmiddels kunnen we u melden dat we 
teruggekomen zijn op ons voornemen om onze 
website en de daaraan gekoppelde huisstijl te 
vervangen. Uit ondervragingen bleek juist dat onze 
huidige website en huisstijl origineel en herkenbaar 
zijn. Wel hebben we de informatie op de website 
geactualiseerd.  
 
Het nieuwe bestuur heeft eerst intern orde op zaken 
gesteld. Dit betekent in eerste instantie een 
overdracht van oud naar nieuw bestuur en het 
updaten van onze documenten. De rollen en 
verantwoordelijkheden zijn verdeeld en onze doelen 
voor de komende drie jaar bepaald. 
 
Het boeien en binden van nieuwe adoptievrienden 
heeft op dit moment onze hoogste prioriteit. Voor de 
noodzakelijke groei van onze stichting zal het 
bestuur zich daarom gaan richten op het vergroten 
van de zichtbaarheid van Adopteer een Koe. Dit 
gaan we onder meer doen via communicatie, 
promotie en door soms aanwezig te zijn bij 
evenementen waar potentiële adoptievrienden op af 
komen. Kent of organiseert u een evenement, meld 
dit dan op info@adopteereenkoe.nl. Wij zullen dan 
per keer bekijken of en wat we daarbij kunnen 
betekenen. 
 

Beste adoptievrienden en               

-vriendinnen, 

mailto:info@adopteereenkoe.nl
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Koe van het seizoen 
 

  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Nederland heeft acht écht Hollandse koeienrassen. 
De Stichting Zeldzame Huisdierrassen (SZH) zet 
zich in voor het behoud van dit levende erfgoed. 
Daarom hebben we hen gevraagd of ze deze 
oorspronkelijke rassen aan ons willen voorstellen in 
De Koevoet. Op twee na zijn ze allemaal aan bod 
geweest. Deze op een na laatste keer gaat het over 
het Fries roodbonte vee. 

Roodbont Fries vee 

Nederland had van oudsher kleurrijk vee. Naast 
zwartbonte en roodbonte koeien, waren er witte 
koeien te zien, grijze, blauwe en vale dieren. Maar 
roodbont vee overheerste. Rond 1750 verdwijnt 
driekwart van het Nederlandse vee als gevolg van 
uitbraken van veepest. De boeren vulden hun vee 
aan met vooral roodbonte koeien uit Duitsland en 
Denemarken. Zo ontstond een roodbonte veestapel, 
ook in Friesland. Dat veranderde in de loop van de 
negentiende eeuw. Toen was er vanuit buitenland 
steeds meer vraag naar Nederlands zwartbont vee, 
want dat stond goed bekend om zijn melkgift. De 
boeren fokten dus vanaf die tijd vooral zwartbont 
vee en het Fries Roodbonte vee verdween 
langzamerhand uit beeld.  

Vondeling 

De mode veranderde zo drastisch dat sommige 
boeren er zich zelfs voor schaamden als kalveren 
niet de gewenste zwartbonte kleur hadden. Dan 
was je geen goede fokker. Het gebeurde nogal 
eens dat als er een roodbont kalfje geboren werd, 
een boer dat te vondeling legden. Dat verklaart ook 
de naam van de stamvader van het huidige 
roodbont Fries vee: Vondeling. 
 

 

Gelukkig zijn er nu weer boeren die trots zijn op het 
Roodbont Fries vee. Dat is begrijpelijk want het is 
ras dat rustig van aard is. Bovendien is het een 
sobere, duurzame dubbeldoelkoe die vooral 
geschikt is voor de melkproductie. Zo werd in 1993 
in Oenkerk Fries roodbonte ‘Maiebloem’ gehuldigd 
omdat ze 100.000 kg melk had geproduceerd. Dat 
is niet alles. Het ras levert ook een goed stuk vlees. 

Roodrokken 

Het Roodbonte Fries vee lijkt qua bouw veel op het 
Fries Hollands zwartbont vee, maar het rode ras is 
iets groter van stuk. In Friesland hebben ze nog een 
speciale naam. Ze worden ook wel roodrokken 
genoemd. De rode kleur in het vlekkenpatroon 
varieert van licht tot donkerrood. De poten en de 
buik zijn wit.  
Ondanks de voorkeur voor zwartbont vee in de 
vorige twee eeuwen, bleef een groep boeren trouw 
aan roodbont. In 1957 werd de vereniging ‘Fokkers 
van Roodbont Fries Stamboek vee’ opgericht. Er 
stonden toen nog ongeveer 2.500 dieren 
ingeschreven. Door de komst van de Holsteiners 
nam roodbont Fries vee in aantal snel af. Het werd 
zeldzaam. In 1993 waren er nog maar 17 koeien en 
4 stieren. Gelukkig zijn er inmiddels weer ruim 300 
dieren. Het Centrum van Genetische bronnen en de 
Stichting Zeldzame Huisdierrassen hebben een 
fokprogramma opgesteld waardoor het ras weer in 
aantal toenam.  

 Waar zijn ze te vinden? 

Uiteraard stimuleert de SZH het gebruik van 
roodbont Fries vee. Zij ondersteunt de Stichting 
Fries Roodbont op allerlei manieren van 
meedenken in de PR van het ras tot meewerken 
aan het vermarkten toe. Door het ras weer een 
nutsfunctie te geven, zullen boeren eerder geneigd 
zijn het ras weer te gaan houden. Zo is men in 2008 
een project gestart om producten van het ras te 
promoten. Hoewel het in de eerste plaats een 
melktypische koe is, heeft men het vlees van Fries 
roodbont vee letterlijk op de menukaart weten te 
krijgen. 
Dat is gelukt. Het is inmiddels een erkend 
streekproduct geworden. Op die manier kan 
iedereen kennis maken met producten van het ras.  
Maar het is nog leuker om de dieren in levenden 
lijve te bewonderen. Dat kan ook bijvoorbeeld op 
het biologisch bedrijf Rispenstate in IJlst.  
 
U kunt meer informatie over het ras vinden op 
www.szh.nl > diersoorten > runderen > Fries 
roodbont vee.  
 
Ank Zegwaard, SZH voor levend erfgoed 
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U kunt meer informatie over het ras vinden op www.szh.nl > diersoorten > runderen > Fries roodbont vee.  
 
Ank Zegwaard, SZH voor levend erfgoed 

 
 
 

Koeien & Kunst 
 

 

 
 
 
 
 
 
 

 

Adoptieboer in beeld 
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De Finse beeldend kunstenares Miina Äkkijyrkkä 
maakt koeien van autoschroot die zo uit Star Wars 
lijken te zijn weggelopen.  

 
  
 

 

Waar zijn ze te vinden? 

Uiteraard stimuleert de SZH het gebruik van 

roodbont Fries vee. Zij ondersteunt de Stichting 

Fries Roodbont op allerlei manieren van 

meedenken in de PR van het ras tot meewerken 

aan het vermarkten toe. Door het ras weer een 

nutsfunctie te geven, zullen boeren eerder geneigd 

zijn het ras weer te gaan houden. Zo is men in 2008 

een project gestart om producten van het ras te 

promoten. Hoewel het in de eerste plaats een 

melktypische koe is, heeft men geprobeerd het 

vlees van Fries roodbont vee letterlijk op de 

 
Je bent een meisje en woont op een boerderij en 
wilt graag een paard. Maar die krijg je niet. Wat doe 
je dan? Er zit maar één ding op: je gaat op een koe 
rijden.  
http://www.youtube.com/watch?v=D4WtxKoal-c 
 
‘Back to the Start’ is een korte animatiefilm van een 
restaurantketen in Amerika die op een heel mooie 
manier laat zien waarom het bedrijf geen producten 
uit de bio-industrie gebruikt, maar vlees van kleinere 
boerderijen afneemt. Een aanrader. 
http://www.youtube.com/watch?feature=player_emb
edded&v=aMfSGt6rHos 
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Ellie Saarloos is adoptieboerin op eiland “De 
Vischplaat” in Nationaal Park de Biesbosch. Samen 
met haar man Jan runt zij de Biesboschhoeve, die 
ze hebben overgenomen van de ouders van Jan.  
 

Ze zijn de enige bewoners van het eiland, maar 
alleen zijn ze niet, er zijn veertien zwartbonte 
melkkoeien op hun eiland en op de omringende 
eilanden grazen nog zo’n 140 Schotse 
Hooglanders. 

Goed geplande open dagen 

Ellie vertelt: “We hebben zo’n 110 adoptievrienden. 
Drie keer per jaar organiseren we een open dag, 
twee voor de adoptanten van de Schotse 
Hooglanders en één voor de adoptievrienden van 
ons melkvee. Omdat alle adoptievrienden door Jan 
met de pont naar het eiland worden overgevaren, 
worden de bezoeken vooraf goed gepland. Er zijn 
ook regelmatig klusdagen, waarbij adoptievrienden 
komen helpen met het werk op de boerderij, zoals 
afgelopen zaterdag toen een aantal mensen 
geholpen heeft met het opruimen van het 
aangespoelde zwerfafval. Daar maken we een 
gezellige dag van met koffie, soep en een borrel 
toe.” 
 

http://www.youtube.com/watch?v=D4WtxKoal-c
http://www.youtube.com/watch?feature=player_embedded&v=aMfSGt6rHos
http://www.youtube.com/watch?feature=player_embedded&v=aMfSGt6rHos
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Adoptievriend in beeld 

 

 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Boris van Oirschot is adoptievriend en 
medegrondlegger van het project Adopteer een 
Koe. Het begon tien jaar geleden toen Boris een 
nieuwe baan als projectleider landbouw bij de 
Stichting Milieubewustzijn (StiM) had gekregen. Op 
het moment dat hij aan zijn nieuwe werk begon, 
brak er mond- en klauwzeer (MKZ) uit. Dit groeide 
uit tot de welbekende MKZ-crisis, die voor de StiM 
de aanleiding vormde om het project ‘Adopteer een 
Koe’ op te zetten. Boris kon als kersverse 
medewerker meteen aan de slag. 

Achter de schermen 

Het project werd een succes, en later – toen StiM 
failliet ging – werd Adopteer een Koe omgedoopt tot 
een zelfstandige stichting waar Boris actief bleef, 
maar nu als vrijwillig bestuurder..  
 

Boris werkte vooral achter de schermen: als 
penningmeester en hij coördineerde en bracht 
structuur aan in de huisstijl, de nieuwsbrief, de 
administratie, de website en alles wat nodig was om 
de stichting te laten opereren 

Adoptievriend en vader 

In die tien jaar is er voor Boris persoonlijk veel 
veranderd. Hij werkt inmiddels voor het Ministerie 
van EL&I en is vader geworden van twee zoons. 
Zijn zoontje Rafaël (3,5 jaar) neemt hij regelmatig 
mee naar de boerderij van Harm en Maartje Jansen 
bij hem in de buurt, om koeien te kijken, te aaien en 
kuilgras te voeren. Zijn jongste zoon Joshua (van 
1,5) vindt het inmiddels ook prachtig daar. 

Afscheid van AEK 

Na tien jaar aan AEK te hebben gewerkt vond Boris 
het tijd om ermee te stoppen. Bij zijn afscheid kreeg 
hij een warme handdruk van de nieuwe voorzitter 
van de stichting en nam hij een 
boerenverwenpakket en bovenal een onbetaalbare 
herinnering met zich mee. Terugkijkend vindt hij: 
“Het mooie aan Adopteer een Koe vind ik dat 
boeren en burgers, producenten en consumenten, 
met elkaar gaan praten over de landbouw. Burgers 
kunnen vragen stellen aan de boer en ervaren wat 
het boerenbedrijf inhoudt. Het doel is altijd geweest 
om die dialoog mogelijk maken.” Afscheid nam hij 
met een brok in de keel. Hij wil nog één ding kwijt: 
“Ik wil iedereen met wie ik heb gewerkt in de 
afgelopen tien jaar bij Adopteer een Koe heel 
hartelijk bedanken.” 
  

 Warme melk 

Het contact met de burgers bevalt Jan en Ellie 
goed. Behalve adoptievrienden komen ook de 
gasten van hun camping in de stal kijken. De 
kinderen zijn altijd erg enthousiast over het 
boerenleven. Ellie lacht als ze vertelt dat kinderen 
vaak verbaasd zijn over het koeien melken: “hé, die 
melk is warm”. Om de drie dagen brengt Jan de 
melk naar het vasteland in een mobiele melktank. 

‘Ik koester mijn adoptievrienden’ 

Adoptanten van de Biesboschhoeve krijgen vier 
nieuwsbrieven per jaar en hebben nog een 
bijzonder voorrecht:  

wanneer hun koe een kalfje krijgt mag de 
adoptievriend deze een naam geven. De boerin is 
blij met de stichting Adopteer een Koe, “vooral met 
Thea de Graaff, die de ledenadministratie doet, die 
is geweldig”. De bijdragen van de adoptievrienden 
heeft de familie onder andere geïnvesteerd in een 
stroomaggregaat en grote hooiruiven. “Ik koester 
onze adoptievrienden”, zegt Ellie, en dat doet ze al 
tien jaar. 
 
Voor meer informatie, foto’s en leuke verhalen over 
De Biesboschhoeve: www.biesboschhoeve.nl 
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http://www.biesboschhoeve.nl/
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Boerderijberichten 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Biohuis 
 

 
 
 
 
 
 
 
 

Volgt u Adopteer een Koe al op Twitter? Deze adoptieboeren wel. En op hun beurt sturen ze ons leuke en 
interessante boerderijberichtjes toe, zoals deze:  
 

 
Boy Griffioen (@GroeneGriffioen) 
02/01/2012 17:27 
Elke laatste zaterdag van de maand geven we een kaasworkshop. Schrijf je in voor zaterdag 28 januari 13.30-
16.30 uur en tweet het voort! TNX 
 

 
Maartje Jansen (@meentboerderij) 
28/02/2012 23:19 
Koeien losgebroken: liepen overal op het erf en zelfs op de weg. Was even zoeken naar ze in het donker, 
maar staan inmiddels weer op stal 
 

  
 
Buitenverwachting (@boercornelis) 
17/01/2012 09:31 
Opmerkelijk er bestaan of bestonden, ook blaarkop dikbillen. In de jaren 80 bijvoorbeeld de stier Bas 
pic.twitter.com/xdY4aGLF 

 

Bron: www.biohuis.org 
 
Biologische boeren gaan samenwerken binnen een 
nieuw op te richten vereniging 'BioHuis'.  

Het primaire doel is een belangenbehartiging van 
de bioboeren in de primaire sector. Het BioHuis wil 
vooral een ontwikkelhuis zijn, niet alleen wat betreft 
productietechnische zaken maar ook wat betreft 
issues als maatschappelijke waarden, menselijke 
waarden, milieu en dierwelzijn. Binnen het BioHuis 
kunnen biologische boeren met elkaar en met 
anderen van gedachte wisselen, scherp houden en 
overtuigen. De nadruk van de belangenbehartiging 
ligt op kennisontwikkeling, marktontwikkeling, 
regelgeving en beleid. 
 

.  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  

.  .   
 
 
 
 
 

https://twitter.com/GroeneGriffioen
https://twitter.com/groenegriffioen/status/153875130660036608
https://twitter.com/meentboerderij
https://twitter.com/meentboerderij/status/174619749282623488
https://twitter.com/boercornelis
https://twitter.com/boercornelis/status/159191043894550528
http://t.co/xdY4aGLF
http://www.biohuis.org/
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Denktank Duurzame Voedselproductie 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Boterkort Noorwegen tijdens Kerstdagen 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Bron: RIDL&V 
 
De RIDL&V is een onafhankelijke denktank van specialisten op het gebied van duurzame landbouw en 
voedsel. Onlangs presenteerde ze in een rapport haar integrale visie op duurzame landbouw en gezonde 
voeding. De versterking van de relatie tussen producent (boer) en consument (burger) noemt zij een 
belangrijke eerste stap naar duurzame voedselproductie.  
 
Bij Adopteer een Koe weten wij hoe belangrijk deze relatie is.  
 
Het gewichtige rapport is hier te lezen: 
www.ridlv.nl/VisieRapport%20RIDLV_2edruk_jan2012.pdf  
 
 

Bron: nos.nl  
 
Uitgerekend in de kerstmaand december is er in 
Noorwegen een groot tekort aan boter ontstaan.  

Traditioneel bereiden de Noren voor de kerstdagen 
allerlei lekkernijen waarin veel boter verwerkt is.  
Vanwege het tekort aan boter werden er torenhoge 
prijzen betaald. Er werd zelfs melding gemaakt van 
het feit dat er voor een pakje van 500 gram boter 
het recordbedrag van 350 euro werd betaald. Ook 
gingen er geruchten over botersmokkel.  
 
Het tekort zou zijn ontstaan door een te natte 
zomer, waardoor er niet genoeg voer voor het vee 
kon worden geproduceerd, en vanwege het feit dat 
er in Noorwegen steeds meer boter wordt 
geconsumeerd. Noorwegen maakt geen deel uit 
van de Europese Unie en op de invoer van boter 
worden hoge accijnzen geheven in Noorwegen. 
 

Spelregels lidmaatschap 
Helaas merken wij dat de spelregels ten aanzien van het opzeggen van het contract met onze stichting niet 
voor iedereen helder zijn. Daarom zetten we het hier voor u in het kort uiteen. 
Uw lidmaatschap loopt over een heel kalenderjaar. Dit betekent dat u wel gedurende het hele jaar vóór 1 
december kunt opzeggen, maar dat u het daarop volgende kalenderjaar geen lid meer bent en vanaf dat 
moment niet meer betaalt. 

 

http://www.ridlv.nl/VisieRapport%20RIDLV_2edruk_jan2012.pdf
http://nos.nl/artikel/321778-noorwegen-kampt-met-botertekort.html
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Diverse Nieuwtjes 
 

 

Afscheid BAS Consultancy 
Na een jarenlange prettige samenwerking met BAS Consultancy uit Den Haag, is de financiële administratie 
nu belegd bij Frits Cramer, tevens bestuurslid bij onze stichting. Met deze financiële man in ons midden 
denken wij sneller en effectiever te kunnen schakelen dan met een externe partij. In onze bestuursvergadering 
in maart nemen wij afscheid van Roland Cornelisse van BAS en bedanken we hem voor zijn diensten. 
 

Gewijzigde e-mailadressen 
Bij het versturen van de laatste Nieuwsbrief in 2011 kregen we veel e-mails retour door foutieve e-
mailadressen. Daarom hebben we eind januari aan 230 adoptievrienden een brief gestuurd met het verzoek 
om hun – gewijzigde – e-mailadres aan ons door te geven. Inmiddels hebben circa 60 mensen hierop 
gereageerd en zijn hun gegevens aangepast in ons systeem. Wel zo handig – en goedkoop – voor het 
versturen van de Koevoet en andere correspondentie. 
 

Open Dagen 
Met het voorjaar in aantocht zoekt u wellicht een leuke activiteit in de buitenlucht. Op onze website kunt u op 
de pagina ‘agenda’ vinden welke boerderijen er een Open Dag organiseren. Wij vragen aan de boeren om hun 
evenementen zelf op onze website te plaatsen.  
 
 
 
 
 
 

Allereerst kunnen wij u melden dat het bestuur van 
de stichting bijna geheel is vernieuwd. Voor de 
namen en de rollen verwijzen wij naar onze website. 
Gelukkig betekent dit niet dat we alles opnieuw 
moeten gaan bedenken, want Thea de Graaff blijft 
vooralsnog de ledenadministratie verzorgen en 
Liesbeth Samsom is ‘meeverhuisd’ naar het nieuwe 
bestuur. 

 


